



Αθήνα, 17 Δεκεµβρίου 2024 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

Προς την κυρία Υπουργό Πολιτισµού  

Θέµα : Γιατί µεταφέρθηκε τµήµα του εύθραυστου ευρήµατος των Δεσµωτών του Φαλήρου σε 

έκθεση µε άσχετο αντικείµενο στο Αρχαιολογικό Μουσείο Ηρακλείου; 

Σε έκθεση µε θέµα την ανάπτυξη των πόλεων της Κρήτης στους αρχαϊκούς χρόνους του 

Αρχαιολογικού Μουσείου Ηρακλείου αποφασίστηκε η µεταφορά τµήµατος του πολύ εύθραυστου 

κι ευαίσθητου αρχαιολογικού ευρήµατος των Δεσµωτών του Φαλήρου. Πριν από έναν χρόνο, 

υπήρξαν δηλώσεις της αρχαιολογικής υπηρεσίας που έκρουαν τον κώδωνα του κινδύνου σε σχέση 

µε την επιδείνωση της κατάστασης του οστεολογικού υλικού των Δεσµωτών του Φαλήρου. 

Μάλιστα, στο πλαίσιο αυτό, τα οστά έχουν τοποθετηθεί σε ειδικά κιβώτια, µε ελεγχόµενες 

περιβαλλοντικές συνθήκες ώστε να αποτραπεί περαιτέρω φθορά τους. Η µεταφορά τεσσάρων 

σκελετών Δεσµωτών του Φαλήρου στο αρχαιολογικό µουσείο του Ηρακλείου, ενδέχεται να 

δηµιουργεί σοβαρές προκλήσεις για την ασφάλεια αυτού του µοναδικού αρχαιολογικού ευρήµατος, 

τµήµα του οποίου αποσπάται.  

Επειδή θα πρέπει η µεταχείριση των Δεσµωτών του Φαλήρου να λαµβάνει υπόψη της εξαιρετική 

ευθραυστότητα του ευρήµατος.  

Επειδή η έκθεση έχει τελείως άσχετο περιεχόµενο µε τους Δεσµώτες του Φαλήρου.  

Ερωτάται η κυρία Υπουργός :  

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:
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Ποιες διαδικασίες τηρήθηκαν ώστε να διασφαλιστεί η ασφάλεια κι ακεραιότητα του αρχαιολογικού 

ευρήµατος εξαιρετικής σηµασίας των Δεσµωτών του Φαλήρου κατά την µεταφορά και τοποθέτηση 

τους στο Αρχαιολογικό Μουσείο Ηρακλείου;  

Είχε την σύµφωνη γνώµη της αρχαιολογικής υπηρεσίας αυτή η µετακίνηση; 

Πότε θα ολοκληρωθεί η ανάδειξη των Δεσµωτών του Φαλήρου στην φυσική τους θέση;  

Οι ερωτώντες βουλευτές  

Μάλαµα Κυριακή  

Αυλωνίτης Αλέξανδρος  

Πούλου Γιώτα 

Τζάκρη Θεοδώρα 

Χρηστίδου Ραλλία 




